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Přítomni: Dr. Dvo řáková, Ing. Kycl, Ing. Abram čuková, Dr. Marek, Dr. Polák, 

Ing. Chamra, Dr. Pospíšil, Ing. Štrosová (Ústí n./L .), Dr. Schröfel 
(Praha), Dr. Škoda ( Č. Budějovice) 

 
Nepřítomni: Dr. Havelka, Dr. Klimek 

 

 

Bylo projednáno:  

 

1. Ohledně výzvy ČAIG ke spolupráci s krajskými úřady jednal Dr. Pospíšil na více 
místech, osobně navštívil Jihomoravský krajský úřad. Všude citelně chybí osoba 
„krajského geologa“ jaká bývala na dřívějších krajských úřadech k racionalizaci 
práce regionálních stavebních úřadů. Chybějí jim „noty“ na využití 
inženýrskogeologických průzkumů pro potřeby tvorby územních plánů a výstavby 
všeho druhu. 

Jeví se pot řebné kone čně sestavit seznam odborných firem p ůsobících 
v oborech inženýrské geologie a geotechniky, v jedn otlivých krajích či 
širších regionech, s p říslušnými kontaktními adresami. Vyzýváme proto 
všechny pobo čky k po řízení takového seznamu, do konce roku. Je to 
naléhavá v ěc našeho spole čného zájmu. Cesta spolupráce s novými 
krajskými ú řady se zdá nad ějnější než handrkování se zatvrzelými a 
nepřejícími osobami na ministerstvech. 

2. V přípravě objednávky na výrobu geologických brašen a mapovacích desek se 
scházejí požadavky. Zatím bylo dohodnuto vyhotovení první sady, 10 ks na 
ukázku, s tím, že budou další doobjednány. Předběžně je větší zájem o brašny 
plátěné. Pokud by někdo chtěl výrobu zaplatit ještě v roce 2004, nechť požadavek 
uplatní neprodleně, na příští schůzi rady 6/12, nebo přímo telefonicky u                  
Dr. Schröfela (224 354 541, e-mail: schrofel@fsv.cvut.cz). 

3. Konference IAEG v Erlangenu v 4/2005 se předběžně hodlají zúčastnit                        
Dr. Schröfel, Ing. Chamra, Dr. Pospíšil, Ing. Kycl. Dalším, zvláště mladším 
zájemcům se meze nekladou. 

4. Nové evropské normy pro geotechniku mají nahradit normy užívané u nás, zejm. 
ČSN 73 1001 a 72 1001, ale jejich platnost bude ještě prodloužena nejméně pro 
rok 2005. Změny budou muset nastat hlavně v technice provádění 
geomechanických zkoušek, ale s tím, že dosavadní praktiky se mohou nadále 
užívat na vlastní odpovědnost řešitele průzkumných prací. 

O přejímání nových norem řady CEN (s evropskou platností) nebo ISSO (s 
celosvětovou platností) budeme průběžně informovat. 



5. V posledním návrhu nového stavebního zákona byly vypuštěny téměř všechny 
zmínky o geologickém prostředí, které se nám po velkém úsilí minulých let 
podařilo včlenit do textu. Dr. Marek proto napsal ostrý dopis novému náměstkovi 
nového ministra pro místní rozvoj Ing. Slaninovi. Záležitost též diskutoval 
s poslance parlamentu Dr. Křečkem. 

Zdá se, že pokus pracovníků MMR protlačit inkriminovaný návrh do jednání vlády 
v období její krize a výměny několika ministrů nevyšel. Budeme nyní čekat na 
odpověď osloveného nového náměstka (předchozí korespondence s náměstkyní 
Mgr. Hanačíkovou skončila jejím odchodem z ministerstva). 

6. Dr. Marek uvedl závažnější zajímavosti z ekologicko-právního bulletinu Via juris. 
Parlament schválil dlouho připravovanou úpravu Správního řádu, kterou navrhlo 
Ministerstvo vnitra, ve snaze omezit možnost ovlivňování správních řízení 
nevládními organizacemi (občanskými iniciativami). Ministerstvu se podařilo 
úpravu prosadit až po dvou letech handrkování, nakonec v podobě, která je pro 
nevládní organizace podstatně příznivější než původní návrh. Možnost zúčastnit 
se správních řízení zůstává zachována. 

Ze Zápisu SAIG vyplývá, že práce na Terminologickém slovníku pro inženýrskou 
geologii pokračují. 

SAIG rovněž podala náměty na doplnění slovenského geologického a stavebního 
zákona o povinnost inženýrskogeologických průzkumů pro stavební účely. 

Ing. Frankovská se aktivně zúčastňuje jednání evropské komise pro novou 
normotvorbu, zejm. o eurokódech CEN 7.1. a 7.2. SAIG se pokoušela prosadit 
změnu názvu „Geotechnický průzkum“ na „Inženýrskogeologický průzkum“ (v 
souladu s tradičním pojetím u nás), ale zatím neuspěla. 

Rada SAIG akceptovala záměr opětného setkání se zástupci ČAIG k projednání 
problematik společného zájmu. Termín nebyl ještě stanoven, do konce roku 2004 
se to asi nestihne. V úvahu přichází leden nebo únor 2005, nejspíš zase 
v Hlohovci u Valtic. Kdo by měl chuť se zúčastnit se závažnějšími náměty, nechť 
se přihlásí na příští schůzce rady ČAIG. 

7. Dr. Schröfel informoval, že v červnu 2005 se uskuteční návštěva delegace 
evropských geologů v Česku. Kromě Prahy by měla navštívit severočeskou 
pánevní oblast a sesuvy v Českém středohoří. Žádá o finanční podporu 
geologických firem na úhradu občerstvení a cestovních výloh po Česku. Rada 
ověří možnost příspěvku ze „Zárubova fondu“. 

Požadují se rovněž nepříliš dlouhé odborné články do dalšího čísla časopisu 
European geologist. (Lze je dodat v češtině nebo v angličtině, budou redakčně 
upraveny). 

8. V druhé polovině února 2005 se uskuteční Valná hromada ČAIG s volbou nové 
rady. 

Vyzýváme všechny členy, zvlášt ě zástupce pobo ček k podávání návrh ů na 
obm ěnu osob a funkcí v rad ě. Jako zvláš ť naléhavé se jeví obsazení funkcí 
předsedy a tajemníka, jelikož dosavadní již absolvova li dv ě funk ční období 
za sebou a stanovy neumož ňují další pokra čování. 

9. Rada vypraví dopis s pozdravem Dr. Havelkovi, s přáním, aby se brzy uzdravil a 
opět se zapojil do činnosti. 



10. Odborný seminář o plošném mapování aktuálních a potenciálních svahových 
deformacích v Českém středohoří se uskutečnil 1. 11. (Za mylně uvedené téma 
v minulém zápisu o deformacích v Nikaragui se J. Marek Ing. Kyclovi omlouvá a 
sype si popel na hlavu). 

Další seminář o stabilitě břehů a erozi na březích Orlické nádrže (Ing. Vrba) 
proběhne v pondělí 6. 12. od 16.00 hod na SF ČVUT v Dejvicích. 

11. Příští schůzka rady ČAIG se uskuteční v pondělí 6. 12. ve 14.00 hod. na obvyklém 
místě SF ČVUT v Dejvicích. Po schůzce rady bude následovat odborný seminář. 

 

 

 

 

 

Zapsal: Jan Marek 

 


